
ضرر یک میلیارد پوندی
 در انتظار تیم های لیگ جزیره

باشگاه های لیگ برتر انگلیس به دلیل بحران ناشی 
از بیماری همه گیر کرونا ممکن اس��ت 1/137 میلیارد 
پوند از دست بدهند. به نقل از تلگراف، اگر فصل لیگ 
برتر از س��ر گرفته نشود، ممکن است باشگاه ها درآمد 
حاص��ل از ف��روش حق پخش به مبل��غ 7۶۲ میلیون 
پون��د، ۲۰۰ میلی��ون درآمد دیگ��ر از طریق برگزاری 
مس��ابقات و 17۵ میلیون درآمد حاصل از قراردادهای 
اسپانسر را دریافت نکنند که روی هم رقم بسیار کلانی 
می شود. در شرایطی که رقابت های لیگ برتر انگلیس 
برگزار نمی ش��ود، باشگاه های لیگ برتر یک کنفرانس 
ویدئوی��ی برگ��زار کردند ک��ه در آن برخی موضوعات 
را م��ورد بحث ق��رار دادند. در نتیج��ه تصمیم گرفته 
ش��د از ش��روع مجدد فصل در اوایل م��اه مه یا زودتر 
خودداری شود. قطعاً این فصل از رقابت ها تا زمانی که 
برای مردم خطرناک نباش��د از سر گرفته نخواهد شد 
و از س��رگیری رقابت ها فقط با اجازه دولت و سیستم 
بهداش��ت امکان پذیر اس��ت. در عین حال، باش��گاه ها 
همچنان انتظار دارند فصل و همه مس��ابقات داخلی را 
برگزار کنند تا با مشکلات مالی عدیده ای که در انتظار 
آنهاست روبه رو نشوند. این باشگاه ها همچنین موافقت 
 خ��ود را برای مذاک��ره با بازیکنان خ��ود برای کاهش
3۰ درصدی حقوق انجام دادند. با تغییر اوضاع، شرایط 
اصلاح خواهد شد. بر این اساس بازیکنان لیگ جزیره در 
این مدت 3۰ درصد حقوق خود را دریافت نخواهند کرد. 

بودجه ۱۲۰ میلیاردی کمیته ملی المپیک 
در سال ۹۹

بودجه کمیته ملی المپیک در سال ۹۹ ابلاغ شد. به 
گزارش ایس��نا، بودجه کمیته ملی المپیک در سال ۹۹ 
مشخص شد. طبق ابلاغ سازمان برنامه و بودجه، بودجه 
کمیت��ه ملی المپیک 1۲۰ میلیارد تومان تعیین ش��ده 
است. کمیته ملی المپیک نسبت به سال گذشته افزایش 
بودجه داشته است، چرا که سال پرکاری را پیش رو دارد 
و باید تیم ها و ورزشکاران را برای گرفتن باقی سهمیه های 
المپیک و سپس حضور در المپیک توکیو آماده کند. این 
کمیته هنوز دریافتی از بودجه سال ۹۹ خود نداشته است. 

پرداخت پول چوک و گابریل
 از حساب پرسپولیس در فیفا

فیفا به درخواس��ت باشگاه پرسپولیس برای پرداخت 
مطالب��ات فرنان��دو گابریل و س��رتن چوک دو ش��اکی 
سرخپوشان در این ارگان، از حساب آنها این مطالبات را 
پرداخت می کند. چند روز قبل فیفا از باشگاه پرسپولیس 
شماره حساب گابریل و چوک را خواستار شد تا از محل 
مطالبات این باشگاه در فیفا بدهی آنها را پرداخت کند. 
مدیران این تیم هم شماره حساب این دو نفر را برای فیفا 
ارسال کرده اند. مجموع پرداختی پرسپولیس به گابریل و 
چوک 3۲ هزار دلار است. این باشگاه برای پرداخت این 
مطالبات تا ۲۰ فروردین فرصت داشت و با موافقت فیفا 
برای پرداخت این پول از حسابی که باشگاه پرسپولیس 
در ای��ن ارگان دارد یکی از دغدغه های مدیران این تیم 
برطرف شد. همچنین فیفا گردش کامل حکم بودیمیر 
علیه پرس��پولیس را به این باشگاه ارسال کرده و بخش 
حقوقی سرخپوش��ان 1۰ روز فرصت دارد لایحه دفاعی 
خود را به دادگاه عالی ورزش ارائه کند. باشگاه پرسپولیس 
با رای کمیته حل اختلاف فیفا به پرداخت ۴7۵ هزار یورو 
به بودیمیر، مهاجم کروات و س��ابق خود محکوم شده و 
باید علاوه بر این، سود )غرامت دیرکرد( ۵ درصدی تا روز 

پرداخت را هم به بودیمیر پرداخت کند.

زمان آغاز ثبت نام از کاندیداهای 
ریاست ووشو مشخص شد

سرپرست فدراسیون ووشو از تعیین زمان نام نویسی از 
نامزدهای حضور در انتخابات فدراسیون ووشو خبر داد.

به گزارش مهر، مهدی علی نژاد که 1۲ اسفندماه 13۹7 
برای چهارمین دوره پیاپی از سوی مجمع ووشو به ریاست 
فدراسیون ووشو انتخاب شده بود، ۲1 آذرماه سال ۹۸ به 
معاونت ورزش قهرمانی وزارت ورزش انتخاب شد و پس 

از 13 سال از این فدراسیون رفت.
وزارت ورزش و جوانان، علیرضا خسروی، سرپرست این 
فدراسیون را نیز به عنوان سرپرست دفتر امور مشترک 
فدراسیون ها انتخاب کرده است. به همین دلیل در نظر 
دارد ثبت نام از کاندیداهای حضور در انتخابات ووش��و را 
آغاز کند. قرار بود این ثبت نام از روز شنبه آغاز شود که به 

دلیل تعطیلی روزنامه ها به تعویق افتاد.
خسروی در این باره به مهر گفت: آماده آغاز ثبت نام و 
برگزاری مجمع طبق نظر وزارت ورزش هستیم. قرار بود 
از روز ش��نبه 1۶ فروردین ماه ثبت نام را آغاز کنیم که به 
دلیل تعطیلی روزنامه ها به دلیل درج آگهی ثبت نام، فعلًا 

نمی توانیم چنین کاری انجام دهیم.
وی ادامه داد: هر زمان که چاپ روزنامه ها از سر گرفته 
شود و امکان چاپ آگهی ثبت نام وجود داشته باشد، این 

کار را فردای همان روز آغاز می کنیم.

اخبار

ورزشی
فونیکه سی درگذشت

بازیکن سابق صنعت نفت آبادان در 33 سالگی به خاطر بیماری درگذشت. به نقل از البیان، فونیکه سی، بازیکن 33 ساله اهل مالی بعد 
از مدت ها تحمل بیماری عصر شنبه درگذشت. او سابقه بازی در ۵ لیگ مالی، ایران، امارات، سودان و اندونزی را در کارنامه داشت و 31 
بازی هم برای تیم ملی فوتبال مالی انجام داد. این بازیکن اهل مالی در لیگ ایران برای ۲ تیم صنعت نفت و نساجی بازی کرده بود.

پس از فس��خ قرارداد ایگور کولاکوویچ، 
انتخاب سرمربی تیم ملی والیبال به یکی 
از چالش های جدی فدراسیون والیبال تبدیل شده و باید دید 
در فرصت باقی مانده تا المپیک توکیو، س��رمربی تیم ملی، 
ایران��ی خواهد بود یا خارجی؟ تیم ملی والیبال ایران دی ماه 
سال گذشته با قهرمانی در مسابقات قاره ای سهمیه حضور 
در المپیک توکیو را کسب کرد و در مرحله گروهی المپیک با 
تیم های ژاپن، لهستان، ایتالیا، کانادا و ونزوئلا به رقابت خواهد 
پرداخت. زمانی که ملی پوشان برای دومین بار سهمیه المپیک 
را کس��ب کردند و خود را مهیای حضور در دومین المپیک 
می کردند زمزمه به تعویق افتادن المپیک در پی شیوع ویروس 
کرونا به گوش رسید و در نهایت هفته گذشته کمیته بین المللی 
المپیک )IOC( خبر تعویق المپیک را رسماً اعلام کرد. تعویق 
المپیک منجر به فسخ قرارداد سرمربی تیم ملی شد تا انتخاب 

سرمربی به جدیدترین چالش تیم ملی تبدیل شود.
تعویق یک ساله المپیک ■

پس از کسب سهمیه المپیک، ویروسی به اسم »کرونا« 
در جهان و کش��ور ما شیوع پیدا کرد که زندگی انسان ها را 
تحت الشعاع قرار داد. ورزش نیز که جدا از زندگی افراد نیست 
تحت تأثیر ویروس کرونا قرار گرفت و بازی های المپیک که 
بزرگ ترین میدان ورزشی جهان به شمار می رود، با تعویق یک 
ساله مواجه شد. تعویق یک ساله المپیک توکیو عملاً والیبال را 
در سکوت فرو برد. به دنبال تعویق المپیک توکیو فدراسیون 
والیبال تصمیم به فسخ قرارداد با ایگور کولاکوویچ، سرمربی تیم 
ملی گرفت چرا که قرارداد سرمربی تا پایان المپیک ۲۰۲۰ بود 
که با توجه به تعویق یک ساله المپیک و همچنین سرنوشت 
نامعلوم لیگ ملت ها، کولاکوویچ دیگر کاری با تیم ملی نداشت.

پس از کسب س��همیه المپیک نیز انتقادات بسیاری به 
عملکرد س��رمربی تیم ملی وارد بود که به دلیل فرصت کم 
باقی مانده تا المپیک قرار بود ایگور همچنان س��کان دار تیم 
ملی تا المپیک توکیو باشد اما با شیوع ویروس کرونا و تعویق 
المپیک ورق برگشت تا پرونده کولاکوویچ در ایران بسته شود.

گزینه خارجی یا داخلی؟ ■
 پس از فسخ قرارداد کولاکوویچ از سوی فدراسیون والیبال
حال این پرسش مطرح است که چه کسی هدایت تیم ملی 
را برعهده خواهد گرفت؟ فدراسیون والیبال با توجه به شرایط 
پیش آم��ده، ۲ راه مقابل خود دارد؛ انتخاب یک مربی بزرگ 
خارجی یا استفاده از مربی داخلی. با توجه به پیشینه و حضور 
مربیان خارجی در ایران و همچنین پتانسیل ملی پوشان، مربی 
خارجی باید حداقل در حد نام و شهرت ولاسکو باشد. پس 

از جدایی ولاسکو از تیم ملی، کولاکوویچ هدایت ملی پوشان 
را برعهده گرفت اما در مدت حضورش در ایران موفق نشد از 

پتانسیل والیبال ایران بخوبی استفاده کند.
هزینه هنگفت مربی تراز اول خارجی ■

باید دید فدراسیون والیبال می تواند مربی بزرگ خارجی ای 
را ب��ه خدمت گیرد که بتواند تیم ملی را در آوردگاه المپیک 
بخوبی هدایت کند یا خیر؟ این نکته را نیز باید مد نظر قرار داد 
که با توجه به نوسانات نرخ ارز، حضور مربی تراز اول خارجی 
در والیبال ایران نیازمند مبلغ هنگفتی خواهد بود. نکته دیگر 
اینک��ه اکثر مربیان مطرح والیبال جهان درگیر تیم های خود 
و آماده سازی برای المپیک هستند. این دو مورد شاید کار را 
برای فدراسیون سخت کند و پیکان انتخاب را به سوی مربیان 

داخلی نشانه گیرد.

مربیان مطرح ایرانی ■
بحث مربی داخلی نیز مشکلات خاص خود را دارد؛ اینکه 
کدام مربی ایرانی بتواند در رأس کار قرار گیرد که بازیکنان از 
او حرف شنوی داشته باشند و اینکه کدام مربی ایرانی تجربه 
کافی برای حضور در میدان بزرگ المپیک را دارد. این مهم 
بر کس��ی پوشیده نیس��ت که المپیک بزرگ ترین آوردگاه 
ورزشی جهان است و جدا از بحث فنی، مسائل روانی بشدت 
در کسب نتایج تیم ها تأثیرگذار است، بنابراین مربی ای که 
در رأس کار قرار می گیرد باید کوله باری از تجربه داش��ته 
باشد تا بتواند تیم ملی و بازیکنان را در بهترین شرایط قرار 
دهد. از میان مربیان ایرانی، بهروز عطایی و پیمان اکبری از 
جمله مربیان باتجربه ایرانی به شمار می روند. عطایی سال 
گذش��ته به همراه تیم جوانان برای نخستین بار بر سکوی 
نخس��ت قهرمانی جوانان جهان قرار گرفت. پیمان اکبری 
نیز در این سال ها به عنوان مربی در کنار ایگور کولاکوویچ 
حضور داشته است و ارتباط خوبی با بازیکنان دارد. اکبری 
و عطایی ۲ گزینه مطرح داخلی هستند که در صورت کنار 
رفتن گزینه خارجی شانس بیشتری برای هدایت تیم ملی 
دارند. محمدرضا داورزنی، رئیس فدراسیون والیبال که پس از 
جدایی ولاسکو تجربه عقد قرارداد با کولاکوویچ را دارد، این 
بار باید در انتخاب سرمربی تیم ملی دقت و توجه بیشتری 
کند، چرا که المپیک جای آزمون و خطا نیست و داورزنی 
قول قرار گرفتن تیم ملی در بین ۴ تیم برتر المپیک توکیو 
را به مردم داده اس��ت. برای رس��یدن به جمع ۴ تیم برتر، 
فدراسیون والیبال باید از امروز برنامه ریزی خوبی ترتیب دهد 
و در وهله نخست باید به دنبال جذب بهترین گزینه برای 

انتخاب سرمربی باشد.

انتخاب سرنوشت ساز جانشین کولاکوویچ در والیبال ایران

گزینه داخلی یا خارجی؟
والیبال

ادام��ه نامه نگاری AFC درباره برخی ایرادها در انتخاب 
دبیرکل جدید فدراس��یون فوتبال، موجب برگزاری جلسه 
هیات رئیسه برای حل وفصل این مسائل شده است. نخستین 
تغییرات در فدراسیون فوتبال و انتخاب دبیرکل جدید این 
مجموعه با دردسرهای زیادی همراه بود که بخش اعظمی از 
این ماجرا به سهل انگاری در اجرای قوانین و برخی اختلافات 
در هیات رئیسه مربوط می شود. در واقع بعد از انتخاب مهدی 
محمدنبی به عنوان دبیرکل جدید فدراسیون فوتبال که نهم 
فروردین اتفاق افتاد، کنفدراسیون فوتبال آسیا برخلاف ادوار 
گذشته، به یک باره از برخی تخلفات مطلع شد و تاکنون در 
3 نامه مختلف بر ضرورت رفع این ایرادها و همچنین مردود 
اعلام کردن جلس��ه هیات رئیسه فدراسیون فوتبال مبنی بر 
انتخاب نبی به جای ش��کوری تاکید کرده است. فدراسیون 
در ابتدا پاس��خ ۲ نامه AFC را با اس��ناد و مدارک خود داد 
که مطالعه اطلاعیه فدراسیون فوتبال حاکی از وجود برخی 
نواقص در آن داشت و براحتی می شد پی برد AFC با این 
اسناد قانع نمی شود. در پی پافشاری فدراسیون فوتبال روی 
مواضع خود، کنفدراسیون فوتبال آسیا مجددا روی مواضع 
خود تاکید کرد و گفت که در حال حاضر شکوری را دبیرکل 
می داند و از همه مهم تر در این نامه تاکید ش��ده پاسخ های 
فدراس��یون فوتبال قانع کننده نبوده و فدراس��یون فوتبال 
ایران س��وءتفاهم ها و تفس��یرهای اشتباهی از نامه هایی که 
AFC ارسال کرده، دارد! در پی ارسال سومین نامه از سوی 
کنفدراسیون فوتبال آسیا، امروز جلسه ای با حضور مدیران 
فدراسیون فوتبال کشورمان برگزار می شود تا هر چه زودتر 
ایرادهای انتخاب دبیرکل جدید برطرف و مدارک لازم تهیه 
ش��ود. حتی این امکان وجود دارد که با چراغ سبز شکوری 
برای حل ماجرا، مجددا جلس��ه هیات رئیسه با حضور او به 

عنوان دبیرکلی که AFC قبولش دارد، تشکیل شود و با اخذ 
موافقت سایر اعضای هیات رئیسه، دبیرکلی مهدی محمدنبی 
نهایی شود. بدون ش��ک فدراسیون فوتبال در وهله  کنونی 
مس��ائل مهم تری از جمله اصلاح اساسنامه، رفع مشکلات 
مال��ی، برگزاری انتخابات و تصمیم گیری درباره سرنوش��ت 
لیگ برتر زیر سایه کرونا را دارد که مجالی به طولانی شدن 

انتخاب دبیرکل جدید نمی دهد.
فوتبال ایران در انتظار تصمیم سرنوشت ساز هیأت رئیسه ■

همانطور که پیش تر گفته ش��د هیات رئیسه فدراسیون 
فوتبال در جلس��ه  امروز باید تصمیم سرنوشت سازی بگیرد؛ 
تصمیمی که با توجه به نامه های اخیر AFC اهمیت بیشتری 
خواهد داش��ت. فوتبال ایران س��ال ۹۸ روزهای س��ختی را 
پش��ت سر گذاش��ت؛ چه به لحاظ نتیجه گیری، چه از نظر 
برگزاری مس��ابقات باش��گاهی و امور لجس��تیکی و چه در 
بخش مدیریتی. یکی از مسائل مهم مدیریتی در فدراسیون 
فوتبال دبیرکلی اس��ت؛ پستی که امور اجرایی را در اختیار 
دارد و پس از اس��تعفای محمدرضا ساکت در آذرماه ۹7 به 
دلیل بازنشستگی، ابراهیم شکوری به عنوان سرپرست موقت 
سمت دبیرکلی انتخاب شد که موقت بودن او 1۶ ماه به طول 
انجامید؛ اتفاقی که بارها مورد نقد قرار گرفت و مهدی تاج و 
 تصمیم گیرندگان فدراسیون فوتبال به آن بی اهمیت بودند.

با توجه به بحث اصلاح اساسنامه فدراسیون فوتبال و برگزاری 
 انتخابات، فدراسیون فوتبال در شرایط فعلی نیاز به دبیرکلی

با تجربه و البته قانونی دارد تا این اتفاقات مهم و سرنوشت ساز 
بدون حرف و حدیث انجام شود. از همین رو حیدر بهاروند، 
سرپرس��ت فدراسیون فوتبال مهدی محمدنبی را که پیش 
از ای��ن هم در فدراس��یون فوتبال دبیرکل ب��وده، به عنوان 
سرپرست دبیرکلی انتخاب کرد. انتخاب نبی شیطنت هایی 

را به دنبال داشت تا AFC در چندین نامه ایرادهایی را به 
این انتخاب وارد و اعلام کند همچنان شکوری را به عنوان 
دبیرکل می شناس��د و پاسخ های فدراسیون فوتبال نیز آنها 
را قان��ع نکرد. موضوع انتخاب نبی به عنوان دبیرکل قانونی 
فدراسیون فوتبال طبق اساسنامه باید از سوی هیات رئیسه 
رقم بخورد. هیأت رئیسه ای که امروز تشکیل جلسه خواهد داد 
تا ضمن انتخاب قطعی دبیرکل، درباره زمان تشکیل مجمع 
برای اصلاح اساس��نامه نیز تصمیم گیری کند؛ جلسه ای که 
می تواند تصمیمات سرنوشت سازی را برای فوتبال ایران به 
دنبال داشته باشد و چه بسا پس از روی روال افتادن کارهای 
فدراسیون، انتخابات نیز به همین زودی برگزار شود تا فوتبال 
ایران از این بلاتکلیفی خارج شود. در واقع برای همه آنهایی 
که آینده فوتبال ایران برای شان مهم است، جلسه امروز حائز 
اهمیت خواهد بود، حتی کسانی که نسبت به رویه موجود 
انتقاد دارند. مهم ترین نکته در حال حاضر به ثبات رسیدن 
شرایط است تا زمینه برگزاری انتخابات فراهم شود. اعضای 
هیأت رئیس��ه حالا بیش از هر زمان دیگری باید احس��اس 
مسؤولیت کرده و به دور از منافع شخصی برای آینده فوتبال 
ایران تصمیم بگیرند. عدم حضور هر کدام از اعضا در جلسه 

می تواند پیام ها و پیامدهایی داشته باشد.
■ AFC واکنش نبی به نامه تهدیدآمیز

سرپرس��ت دبیرکلی فدراسیون در واکنش به ایمیل اخیر 
AFC مبنی بر به رس��میت نش��ناختن او به عنوان دبیرکل 
فدراس��یون فوتب��ال ایران گف��ت: اختلاف نظر ی��ا هرگونه 
سوءبرداشتی که در مکاتبات دوجانبه فدراسیون و کنفدراسیون 
فوتبال آسیا مطرح شده، قطعا حل می شود. مهدی محمدنبی 
با اش��اره به نامه AFC و وارد کردن اش��کال به انتخاب او به 
عنوان دبیرکل فدراسیون فوتبال ایران اظهار کرد: فدراسیون 

فوتبال ایران همواره تعامل و ارتباط نزدیکی با کنفدراسیون 
فوتبال آسیا داشته و مبادله نامه یا ایمیل ها درباره تشریفات 
و س��ازوکار اداری امری کاملا عادی در این ارتباط اس��ت اما 
متاسفانه س��وءرفتارهایی در داخل کشور ش��ده و افرادی با 
مقاص��د خاص، مناف��ع و موقعیت فوتبال کش��ور را در نظر 
نمی گیرند. وی اضافه کرد: بنده با سابقه ۸ سال دبیرکلی در 
 AFC فدراسیون و همچنین ارتباطات و کرسی هایی که در
داشته ام، بارها شاهد اختلاف نظر و برداشت های متفاوت قانونی 
درباره موضوعات گوناگون بوده ام اما تاسف برانگیز است که در 
چنین مساله ای شاهد انعکاس جزئی ترین مکاتبات AFC و 
فدراس��یون فوتبال هستیم. این اتفاق تلخی است که موجب 
شده مذاکرات و مکاتبات بین المللی فدراسیون فوتبال ایران 
با حاش��یه و رفتارهای غیرمعمول و نادرس��ت مواجه ش��ود. 
سرپرست دبیرکلی فدراس��یون اضافه کرد: کنفدراسیون در 
این نامه ها موضع گیری ای له یا علیه ش��خص خاصی نداشته 
و تنها ایراد شکلی به تشریفات و رویه اداری عنوان کرده که 
اینگونه موارد در تعامل فدراسیون فوتبال با یک نهاد بالادستی 
مثل کنفدراسیون کاملا طبیعی و مرسوم است. در عین حال 
متاسفانه باید بگوییم از داخل کشور بی تقوایی هایی شده و در 
راس��تای منافع فردی اطلاعات نادرستی منتقل شده است. 
نبی همچنین افزود: حضور و فعالیت هر ایرانی در بخش ها و 
کمیته های مختلف AFC باعث افتخار است و ما هم ارتباط 
بس��یار خوبی با کمیته های مختلف کنفدراس��یون از جمله 
دپارتمان فدراسیون های عضو AFC داشته و داریم. در این 
موضوع هم فدراسیون طبق مقررات و ضوابط اساسنامه عمل 
کرده است. با این وجود از رسانه ها درخواست می کنیم با توجه 
به حساسیت موضوع با در نظر گرفتن مصالح و منافع فوتبال 

کشور مثل همیشه در این مسیر هوشمندانه عمل کنند.

راهکار فدراسیون فوتبال بعد از سومین نامه کنفدراسیون فوتبال آسیا درباره پست دبیر کلی

جلسه ویژه حل بحران

دوشنبه ۱8 فروردین ۱3۹۹
وطن امروز     شماره ۲8۹5

]  اسپورت   [

نیمار آماده خروج
]   کوریره  [

فراخوانده می شوند
]  موندودپورتیوو   [

متشکریم
]  توتو اسپورت  [

]  آ.اس  [ورزش بهتری خواهیم داشت

سفیدِ طلایی


